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YouTube fa molt que ho té, en-
cara que per ser sincer, no he 
entès mai per què. Probable-
ment el meu cervell s’està que-
dant obsolet amb certes coses 
d’internet, i no els mentiré, ja 
em va bé així.

Ara sembla que és un siste-
ma que també vol implementar 
Netfl ix. Fa poc més d’una set-
mana va aparèixer la notícia, 
i ara sí que defi nitivament no 
entenc res. Senyores i senyors, 
la nova joia de la corona: poder 
veure les pel·lícules i les sèries 
a velocitat avançada. I com ho 
justifi quen? Senzill. Diuen que 
els usuaris, sobretot els més 
joves, estan acostumats a con-
sumir productes audiovisuals a 
una velocitat més ràpida de la 
normal per a la qual aquest pro-
ducte va ser concebut.

La primera pregunta és més 
que òbvia: per  què? No ho sé, si 
m’ajuden els ho agrairé. L’única 
cosa que se m’ocorre és... pel sol 
fet d’anar de pressa i consumir 
com més millor. Com si això 
fos garantia d’alguna cosa, però 
bé...

I de sobte, vaig recordar una 
pel·lícula d’Adam Sandler que es 
diu Clic i la premissa és simple. 
Un dia, Adam rep d’un miste-
riós venedor un comandament 
amb el qual pot controlar la re-
alitat, i sobretot el temps. Pot 
fer saltar baralles amb la seva 
dona, moments en els quals 
s’avorreix, etc. En defi nitiva, tot 
el que no li agrada. Per a la seva 
desgràcia, el comandament 
aprèn de les seves eleccions i co-
mença a avançar moments en-
cara que Adam no els decideixi 
ni els vulgui, i així, el personat-
ge es troba en un tancar i obrir 

d’ulls  gairebé al fi nal de la seva 
vida i s’adona que es va perdre 
els millors moments.

Passarà alguna cosa sem-
blant ara amb aquesta moda, 
que ja no ho és tant, de voler 
que tot succeeixi ràpidament i 
les coses dolentes ens afectin el 
menys possible? Molt em temo, 
sobretot, que ens estiguem 
oblidant d’ensenyar a les noves 
generacions que a vegades –per 
no dir gairebé sempre- s’aprèn 
més del dolent que del bo. Per-
què com diu una frase budista: 
“Quan les sabates no estrenyen, 
t’oblides del peu”.

I, com que ja fa molt temps 
que sembla que caminem sobre 
núvols de cotó i coberts per una 
bombolla, anem per la vida per-
dent la memòria. Però tot con-
tinua i els reptes segueixen apa-
reixent com sempre, la qüestió 
és si tenim els mateixos recur-
sos (no econòmics) que abans 
per fer-hi front o si cada vega-
da més busquem edulcorar la 
realitat amb panacees... o amb 
comandaments màgics. Llàsti-
ma que no tot és el que sembla, 
i és clar, al fi nal de la pel·lícula 
es descobreix que aquest vene-
dor d’il·lusions era l’àngel de 
la mort. Però bé, en defi nitiva 
només es tracta de veure una 
pel·lícula una mica més ràpid, 
tampoc és per a tant. Vosaltres 
sempre tan pessimistes...

Davant la renovació dels con-
sells de Comú que es farà el mes 
vinent els progressistes vam 
aprovar, en l’assemblea que 
vam reunir el 14 de setembre, 
una ponència que confi rmava 
la nostra voluntat de buscar 
acords per compartir respon-
sabilitats en la gestió dels Co-
muns.

Vam demanar als nostres co-
mitès locals explorar les possibi-
litats d’acord a cada parròquia, 
sense exclusives ni a priori.

El que hem estat fent així les 
darreres sis setmanes ha estat 
buscar, amb clara orientació 
social i amb voluntat de re-
dreçament democràtic, acords 
transversals amb l’objectiu de 
participar en els nous consells 
de Comú. I de fer-ho des de la 
majoria comunal, com ho hem 
estat fent aquests darrers qua-
tre anys a Sant Julià de Lòria.

Les eleccions comunals són 
molt importants per a l’admi-
nistració dels territoris, de les 
parròquies, de la vida de les 
persones en tots els àmbits, des 
de l’urbanisme a la qualitat de 
vida.

Sempre hem defensat que 
per administrar bé els comuns 
era positiu articular platafor-
mes transversals integrades 
per persones que volguessin 
aportar dedicació i propostes al 
servei del bé comú, de l’interès 
general.

La plataforma Laurèdia en 
Comú va néixer així, ara fa qua-
tre anys, pensada i promoguda 
amb la positiva i decisiva apor-
tació dels membres del Comitè 
Local de Sant Julià de Lòria de 

Progressistes-SDP.
Els nostres companys foren 

el 2015 en el nucli impulsor i 
han estat –primer Josep Roig i 
després, a partir de la primave-
ra d’enguany, Josep Lluís Don-
sion– plenament implicats en 
la majoria comunal de Laurèdia 
en Comú, duent a terme un tre-
ball molt positiu en l’àmbit de la 
Conselleria de Cultura.

I convé recordar ara els des-
memoriats que la nostra ferma 
i clara participació en la ma-

joria comunal de Laurèdia en 
Comú ens ha portat a treballar 
conjuntament amb consellers i 
conselleres comunals que són 
membres de DA. No és doncs 
pas ara, la tardor del 2019, que 
per primera vegada la gent de 
Progressistes-SDP han anat en 
candidatures comunals com-
partides amb gent de DA. La 
nostra línia no ha estat mai la 
de bloquejar ni la de tancar-se 
en el sectarisme. Al contrari, 
la nostra línia ha estat sempre 
la de parlar i escoltar, la de col-
laborar i compartir.

En aquesta línia hem esta-
blert acords a Encamp, Ordino, 
Andorra la Vella i Escaldes-
Engordany. No són acords per 
anar contra ningú. Són acords 
adreçats a sumar per millorar 
les parròquies.

La fl exibilitat és imprescin-
dible per transformar idees en 
accions. Enquistar-se en convic-
cions que no porten esperança 
només condueix a la paràlisi.

De vegades, les grans decla-
racions de principis polítics fan 
sentir vergonya aliena, i també 
són alliçonadores per compro-
var la mentalitat que hi ha al 
darrere.

Per alguns sectaris, el “tots 
contra tots” sembla més atrac-
tiu que l’“entre tots i per a tots”. 
No ho compartim. Segur que 
sumar voldrà dir renunciar a 
alguns punts del que ens agra-
daria fer, però dividint no hi ha 
futur.

La suma de les potencialitats 
de tots i cadascun de nosaltres 
és i ha de ser molt més forta que 
l’exclusió d’uns o altres. No es 
pot conduir un vehicle mirant 
sempre al retrovisor. Menys es 
pot fer amb el Comú. I no té 
sentit renunciar a tot allò que 
sigui possible per fer avançar 
les nostres idees perquè només 
es vol la Lluna.

Hi ha, en la política andor-
rana, uns actors atrapats en la 
gàbia d’unes conviccions gaire-
bé religioses. Sense cap marge 
de maniobra ni concessions. 
Sense la fl exibilitat imprescin-
dible per transformar les idees 
en accions. Volen ser els herois 
d’una causa, però es conver-
teixen en professionals de la 
paràlisi. Es guien per principis 
que creuen superiors, oblidant 
la importància de tenir cura 
dels mitjans. I la gent el que ens 
demana són solucions als seus 
problemes de cada dia.

Sumar per millorar els comuns
No té sentit renunciar al pacte perquè es vol la lluna

Hi ha actors polítics 
atrapats en la gàbia 
d’unes condicions 
gairebé religioses

Sabates de cotó

et  ix imita ouTube 
i donarà l’opció de 
veure pel·lis i sèries
a càmera ràpida
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